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Directorul general al ELCEN, despre fuziunea cu Termoenergetica: La acest

moment, se pare ca s-au aliniat planetele

Fuziunea dintre Elcen si  Termoenergetica, pentru care se pare ca s-au aliniat planetele,  presupune o

configuratie noua si un sistem informatic integrat, a  declarat, luni, la o noua editie a conferintelor Focus

Energetic,  directorul general al ELCEN, Claudiu Cretu.

"Suntem în procedura de fuziune cu Termoenergetica. Se vorbeste  într-adevar de foarte multi ani, dar la acest

moment se pare ca s-au  aliniat planetele. Fuziunea dintre cele doua companii,  Elcen-Termoenergetica, presupune

o configuratie noua, un sistem  informatic integrat, investitii în CET-uri, automatizare, la nivelul  anului 2024, care

sa transmita date si, evident, sa fie integrate. Este  nevoie contorizare inteligenta. N-are rost sa mai discutam de

contoarele  din Bucuresti, puse când eram noi tineri, când era Basescu primar, ca  sa spunem mai direct. Deci au

trecut 20 de ani, chiar mai mult. Proiecte  exista, dar ceea ce conteaza foarte mult este partea de finantare a  acestor

proiecte, pentru ca daca ramâne doar la ideea de fonduri  proprii, ele vor fi permanent amânate. Degeaba facem

toate investitiile  din lume daca noi nu avem controlul. În acest moment sunt doi-trei  oameni care au creion si

hârtie, realist. Se lucreaza la modul antic. Nu  stie primarul de sector ce face primarul general, ce face

Administratia  Strazilor, ce face Enel, ce face Apa Nova, Termo etc. Este nevoie de  digitalizare, mai ales la nivel

de Bucuresti. Noi, la nivel de  termoficare, spunem ca avem aceasta viziune, stim ce vrem, lucram la  proiecte, ne

trebuie posibilitatea de a le finanta. Şi, evident,  Primaria Municipiului Bucuresti sa-si plateasca datoria", a

subliniat  seful Elcen.

Cretu este de parere ca, la momentul actual, digitalizarea este  perceputa în România ca fiind "ceva de lux, nu ceva

extrem de necesar".

"Digitalizarea este înca perceputa ca fiind ceva de lux, nu neaparat ca  fiind ceva extrem de necesar. Şi spun asta

pentru ca, în ultimii sapte,  opt, zece ani am tot încercat sa pun proiecte de digitalizare pe masa si  permanent ele

sunt la "si altele" sau "n-avem bani acum de  digitalizare". Ma refer aici mai ales la partea de termoficare, acolo 

unde suntem noi. Când vorbim de buget pentru digitalizare, mai întâi sa  reparam teava, mai întâi sa cârpim... Eu

sunt convins ca proiectele de  digitalizare pot aduce valoare adaugata foarte mare sau mult mai mare.  Însa, cine sa

înteleaga, cine sa vada aceste lucruri? Concret,  Bucurestiul astazi nu este digitalizat. Termoficarea, astazi, nu este 

digitalizata si ar putea sa fie digitalizat. Proiectele exista, dar înca  sunt acele datorii curente, acea lupta pentru

supravietuire, acele  cheltuieli curente, iar partea de investitii ramâne în planul doi. Care e  solutia? Solutia sunt

programele pe fonduri europene, în momentul în  care exista o componenta de grant, nerambursabila. Când vorbim

de  digitalizare din fonduri proprii, e un pic complicat", a spus Cretu.

Digitalizarea sectorului energetic si consolidarea securitatii  cibernetice în domeniu reprezinta principalele teme

care vor fi abordate  luni în cadrul unei conferinte organizata de publicatia Focus  Energetic, sub patronajul

Ministerului Energiei, în parteneriat cu  Comisia pentru energie, infrastructura energetica si resurse minerale  din

Senat.
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